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Møde den: 13.01.2015  

1520-732 (Hos Eva) 

VEST båndmøde 

 

Faste deltagere: Lisette Prins (HE), Anne Christine Teglborg (UDD), Jesper 

Sølund Hansen (AR), Eva Kvistgaard Arent (ST), Michael Mejlgaard Udby 

(BSS/ordfører for båndet) og Esben Højbjerre Larsen (koordinator)    

REFERAT 

 

 

Punkt 1 Drøftelse: Båndmødernes form  

Beskrivelse v/ Michael og Esben 

 

I anledning af, at Michael er blevet ny ordfører, vil vi sammen 

kigge på, hvordan vi kan forbedre formen på møderne.  

Der kan bl.a. kigges på 

 Ordførerens / koordinatorens rolle 

 ”Værtens” rolle 

 Indmeldelse af og ansvar for punkter 

 Mellem møder – dagsorden, referat, frister, kommunikation i 

øvrigt. 

 

Referat Båndet mener, at ordføreren skal have en central rolle i forbin-

delse med udrulningen af vejledningsstrategien.  

 

Indmeldelse af punkter skal – så vidt det er muligt – ske i form af 

en kort tekst, hvor emne og formål står klart beskrevet. 

 

Båndmedlemmerne skal booke lokalerne i god tid inden for mø-

derne og melde dem ind til koordinatoren. 

 

Koordinator efterlyser punkter hos båndmedlemmerne et par 

dage før udsendelse af dagsordenen.  

 

Punkt 2 Orientering: Deltagelse i messeaktiviteter i Sydjylland 

Beskrivelse v/Anne 

 

Båndet har støttet op om et nyt messearrangement i Sydjylland, 
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afholdt af Studievalg, se referat af 11. marts 2014. Programmet er 

nu på trapperne. Anne vil kort gennemgå programmet og svare, 

hvis der er anledning til spørgsmål.  

 

Referat Messen finder sted den 20.-23. april. Oplæggene er fordelt uni-

versiteterne imellem og veksler mellem faglige og studielivs-

introducerende sessions. AU står for at præsentere de sundheds- 

og samfundsvidenskabelige uddannelser i DK (BSS og HE står 

for præsentationerne). 

 

Michael mente ikke, at det er nogen nem opgave at præsentere 

DK’s samfundsvidenskabelige uddannelser under ét. Bekymrin-

gen går især på risikoen for at ”kloge” sig på andre uddannelser 

end AU’s egne. Anne påpegede dog, at det ikke er nødvendigt 

med dyb faglige indsigt, da arrangementet er tiltænkt 2.g’ere, for 

hvem en bred introduktion til universitetsuddannelser er mere 

relevant end en specificering af uddannelsernes eksakte indhold. 

Fastansatte vejledere er derfor også en mulighed som oplægshol-

dere. Den brede beskrivelse kan evt. suppleres med udvalgte ca-

ses for at give det lidt faglig dybde. Dette muliggør en kombinati-

on af fastansatte og studentervejledere. BSS vil sandsynligvis gri-

be det sådan an. 

 

I båndet var der et ønske om at filme oplæggene. Udover oplægs-

holdernes tilladelse kræver det, at Studievalg høres ad. Anne føl-

ger op på dette. 

 

Båndet vil bede Studievalg Sydjylland om at beskrive, hvilke ud-

dannelser, som de mener, der falder ind under samfund og sund-

hed, så vi er sikre på, hvad der skal oplyses om. 

  

Punkt 3 Status: Fremdriftsreformen 

Beskrivelse Fælles punkt. 

 

Status fra fakulteterne og Uddannelse 

 

Referat Generelt:  

Michael har været til møde med fremdriftsprojektgruppen, som 

kom med følgende input til VEST:  

 Tilvalg: Projektgruppen er sammen med Optag og SNUK i 

gang med at udarbejde en plan for, hvordan vi identificerer 

passive studerende. I den forbindelse vil gruppen gerne brie-
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fes om, hvordan VEST aktuelt kommunikerer med passive 

studerende, og hvilke forbedringer der er mulighed for. Svar: 

Almindeligvis informerer VEST i form af mails.  Om nødven-

dig vil vi gerne gøre en ekstra indsats med benyttelse af flere 

kanaler, fx blackboard, facebook, infoskærme mv. Fysiske 

breve er også en mulighed, men er helt klart en dyrere løs-

ning. Michael forhører sig, om der er mulighed for at lave 

”advarselslamper” på mit.au.dk. 

Båndet vil gerne have en oversigt over, hvor mange studeren-

de det drejer sig om. Derudover vil vi gerne have en afklaring 

af, hvornår der er tale om udmeldelse: sker det fx i det øjeblik 

man undlader at vælge? Vi afventer endelig afklaring, før vi 

foretager os noget.   

 Inaktivitet: Projektgruppen vil nedsætte en lille gruppe, der 

kigger på inaktivitet og efterspørger gerne have et VEST-

båndmedlem med (Michael melder sig) 

 Supplering: Gruppen opfordrer til, at VEST forbereder sig 

på afskaffelsen af supplering i 2016. Svar: Det er vi allerede 

godt i gang med. 

 

BSS:  

Er i fuld gang med at se på tilmelding til kandidatafhandlinger. 

 

ST:  

- 

 

AR:  

Forsøger at sætte skub i forskellige ting, herunder håndtering af 

tilmelding til valgfag.  

 

HE:  

har set på løse ender, som er blevet listet i excel-ark. 

 

UDD:  

SPS deltager på SNUK-båndet i dag (13.01). SU/SPS bør have en 

stærkere kobling til de beslutningstagende fora. Vi bør derfor sik-

re os, at SU/SPS i højere grad inddrages, når vi aftaler løsninger, 

der har konsekvenser for disse områder. 

 

Esben:  

Ingen henvendelser i fremdrifts-postkassen efter nytår. 

Jesper påpeger, at FAQ’ens spørgsmål vedr. specialet som afslut-

ning muligvis ikke er dækkende. Esben tager sagen op med Loui-

se Hauptmann. 
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Punkt 4 Status: Vejledningsstrategi 

Beskrivelse Fælles punkt. 

 

Hvor er vi? 

 

Referat Status quo. Båndet afventer Gitte Viftrups tilbagekomst. 

 

Punkt 5 Drøftelse: Studievejledning på Blackboard 

Beskrivelse v/Lisette 

 

HE vil gerne drøfte, hvordan vi i studievejledningerne når de stu-

derende og høre om andre fakulteters overvejelser og evt. beslut-

ninger om anvendelse af blackboard i studievejledningen. 

 

Referat I Blackboard-interfacet har HE tænkt på at lave et studievejeld-

nings-punkt i den øvre menu, som spejler/linker til studieporta-

lerne. Argumenetet er, at mange studerende fremover primært vil 

færdes på Blackboard. 

 

Der er delte meninger om denne idé. AR vil fx gerne holde fast i 

studieportalerne som indgangen til vejledningen. 

 

Båndet vil have undersøgt, om der er tale om en global menu, el-

ler om den kan tilpasses lokalt. Når vi får svaret, skal vi tale om, 

hvad vi så gør. Eventuelt skal studerende.au.dk- gruppen se på 

sagen. 

 

Spørgsmålet understreger endnu engang behovet for fælles 

kommunikationsprincipper i samspillet mellem Blackboard og 

studieportaler, der forsimpler de studerendes navigation mellem 

universerne.  

 

Punkt 6 Drøftelse: Nye regler vedr. inaktivitet 

Beskrivelse v/Lisette 

 

Inaktivitet, forsinkelse og max. studietider var på dagsordenen i 

uddannelsesudvalget i december og så vidt vides blev det beslut-

tet af inaktiviteten bliver max 2 år (der er endnu ikke kommet et 
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referat fra mødet). I notatet til uddannelsesudvalget er det fore-

slået, at der ved 12 måneders inaktivitet indkaldes til en samtale 

(med studievejledere forstås) og udeblivelse fra denne resulterer i 

udmeldelse. Der er vedhæftet et notat til uddannelsesudvalget, 

som båndet skal drøfte og forholde sig til mhp. på den gråzone, 

der er mellem vejledning og sagsbehandling. 

Se bilag 

 

Referat Christian har lavet udkast, som er godkendt af Uddannelsesud-

valget (i en eller anden udstrækning). Vi skal have afklaret præ-

cist, hvad der er vedtaget. Båndet afventer referat fra uddannel-

sesudvalget, inden der tages yderligere skridt.  

 

Båndet udtrykte bekymring over, at det tilsyneladende er udebli-

velser fra samtaler samt inaktivitetsaftaler, der bliver styrende 

for registreringen af inaktivitet, idet der lægges en uforholds-

mæssig stor sagsbehandlingsbyrde over på vejledningen. 

 

Punkt 7 Bordet rundt 

Beskrivelse Fælles punkt. 

Referat ST: 

 Foreslog et årligt eftersyn af studieguide-siderne som sup-

plement til den daglige indholdsredigering. Esben bringer 

forslaget videre til studieguideredaktionen. 

 Spurgte ind til, hvor man kan finde og placere informationer 

om legater. De øvrige båndmedlemmer svarede, at AU pt. ik-

ke råder over nogen oplagt platform til afsendelse af denne 

type information.   

 

AR: 

 Karoline Munk Hansen er barselsvikar for Lena Pradhan. 

 

UDD: 

 Der er temamøde med Optag (Lone Urbak og Maia Jensen) 

den 5. februar kl. 13:30-16:00. 

 Anne får status på det bebudede CUDEM-arrangement. 

 Videndelingsportalen udsender fremover månedlig mail med 

opfordring til brug og produktion af indhold.  

 VIA-vejledere har været besøg i centret og var meget begej-

strede. 
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Dagsordenspunkter til næste møde: 

Godkendelse af projektbeskrivelse for trivsels-projektet 

Omlægning af studievejlednings-punktet på studerende.au.dk 

 

Kommende dagsordenspunkter: 

Møde med studenterrådsformand 

 

 

Kommende møder: 

 

Dato Tid Vært 

27. januar 10-12:30 Jesper 

24. februar 10-12:30 Michael 

10. marts 10-12:30 Lisette 

24. marts 10-12:30 Anne 

 

Dagsordner udsendes torsdag eftermiddag, sidste frist for indsendelse af punkter er 

torsdag inden 12. 

 

Referatet sendes rundt onsdag og er godkendt fredag. 

 

 

 

HE: 

 Har igangsat filmprojekt i samarbejde med AU TV. Trivsels-

gruppen har været delvist inde over. Filmen tager udgangs-

punkt i HE, men med bred appel. 

 Mia Johansen er flyttet til UVAEKA 

 


